亞洲大學 幼兒教育學系 碩士班課程規劃表 (114學年度入學適用)

Master Program Curriculum Plan for Department of Early Childhood Education, Asia University
(Applicable for Fall 2025 Enrollees)

畢業總學分:24+4 學分

校課程委員會通過次別:1133

Credits of Graduation: 24+4

Approved in the 1133 University Curriculum Committee meeting

	aduation:24+4 料目名稱 Course Title	英文名稱 English Title	修課 年級 Year of the Program	修課 學期 Semester	學分數 Credits	rriculum Committe 每週上課時數			3
類別 Category						拼授 Lecture	ars per w 實作(驗) Practice (laboratory)	reek 實習 Intern	備註 Remark
校定必修4學分 (4) University Required Credits	碩士論文	Master Thesis		E 1 st	2	0	0	0	
	碩士論文	Master Thesis		下 2 nd	2	0	0	0	
必修9學分 (9) Required Credits	幼教課程與教學專題	Curriculum and Instruction in Early Childhood Education		<u> </u>	3	3	0	0	
	早期療育服務研究	Research on Early Intervention Services		下 2 nd	3	3	0	0	
	教育研究方法論	Research Methodology in Education	1 st	<u>F</u>	3	3	0	0	
選修15學分	幼兒學習領域研究	Research on young children's learning	1 st	<u>F</u> 1 st	3	3	0	0	
	特殊需求幼兒與家庭 研究	Research on Family and Children with Special Needs	1 st	上 1 st	3	3	0	0	
	融合教育研究	Research on Inclusive Education	 1 st	F 2 nd	3	3	0	0	
	教育統計	Educational Statistics		L 1st	3	3	0	0	1
	教保政策與法規專題 研究	Seminar in Early Childhood Educare Policies and Regulations		7 2 nd	3	3	0	0	
	表達性藝術教育與治療	Expressive Arts Education and Therapy		下 2 nd	3	3	0	0	
	幼兒健康福祉專題研 究	Special Topics in Young Children's Health and Welfare	1 st	下 2 nd	3	3	0	0	
	質性研究	Qualitative Research		F 2 nd	3	3	0	0	
	幼兒語文發展研究	Research on Early Childhood Literacy Development		<u>+</u> 1 st	3	3	0	0	
	特殊嬰幼兒篩選與鑑定	Screening and Identification of Infants and Toddlers with		<u>F</u> 1 st	3	3	0	0	

		Special Needs							
	幼兒文教產業經營專題	Issues on Early Childhood Industrial Management		<u>L</u> 1 st	3	3	0	0	
	幼兒繪本設計與開發 專題	Topics on Design and Development of Children Books		<u>+</u> 1 st	3	3	0	0	
	教師專業發展研究	Research on Professional Development for Teachers		下 2 nd	3	3	0	0	
	新興幼教議題專題研究	Research on Emerging Preschool Education Issues	 2 nd	F 2 nd	3	3	0	0	
	幼兒創造力與課程專題	Topics on Children's Creativity and Curriculum Design	 2 nd	下 2 nd	3	3	0	0	
	海外幼教研習	Overseas Study on Early Childhood Education	Z nd	Tr 2 nd	3	0	0	3	1. 需學研或關觀或少小一研發研證繳中字三 特別的機、實須時。完提課,一五英字。 1. Students need to go to overseas academic institutions for studying courses or visit overseas early childhood education related institutions for doing internship or training at least 54 hours. 2. After completi

				ng the visiting study, a study certificat e and a report of 5,000 words in Chinese or 3,000
				or 3,000
				words in English
				are
				required.

備註:

- 1. 本碩士班須修滿 28 學分(含碩士論文 4 學分),並通過論文寫作及口試及格後始能畢業,並獲碩士學位。
- 已修滿畢業總學分數 28 學分,但修習年限須延期(超過第二年)者,於第三年起須再加選一門「碩士論 文」2 學分之課程。
- 3. 學分抵免:本系研究生在本校或他校研究所已修習相關課程,可依照本校或本系相關規定提出抵免申請,校外修讀學分最高可抵免6學分。並將相關抵免申請送交本系系務會議審議是否准予抵免,抵免合計至多不超過應修畢業學分數二分之一為限。
- 4. 本碩士班課程並非師資培育學程,若要具備報考幼教師證照資格,需先參與大學部師資生甄選,通過 甄選並修習完成大學部師資培育課程。
- 5. 依「亞洲大學學生學術研究倫理教育課程實施要點」109 學年度(含)起入學之各系、所、學位學程的碩士班、碩士在職專班及博士班學制,請於課程規劃表下方之註記新增條例: 【學生需透過「臺灣學術倫理教育資源中心」線上平台修習指定課程6小時,並於課程總測驗成績達及格標準,始得申請學位考試。】

Remarks:

- 1. Students must complete 28 credits (including 4 credits of master's thesis), and pass the thesis writing and oral examinations before they can graduate and obtain a master's degree.
- 2. Those who have completed the total graduation credits of 28 credits, but the length of study must be extended (more than the second year), from the third year onwards, they must choose an additional course of 2 credits of "Master's Thesis".
- 3. Course Credit Waiver Guidelines: Graduate students of this department who have taken relevant courses in this university or the graduate school of other universities can apply for a course credit waiver in accordance with the relevant regulations of this school or this department. The credits for off-campus study can be credited up to 6 credits. Students should send the relevant credit application to the departmental meeting to consider whether the credit is allowed, and the total credit should not exceed one-half of the graduation credits required.
- 4. This master's program is not a course of teacher training. If students want to be eligible to apply for the certificate of preschool teachers, you must first participate and pass the selection test of teacher training program in the undergraduate level and complete the teacher training courses.
- 5. Master graduate students are required to complete designated courses totaling 6 hours through the online platform of the Center for Taiwan Academic Research Ethics Education and achieve a passing grade on the final course examination before they can apply for the master or PHD graduate degree examination.

系所主管簽章: 幼兒教育學系陳昇

學院院長簽章



